中国医学影像技术

CHINESE JOURNAL OF MEDICAL IMAGING TECHNOLOGY

设为首页 | 加入收藏 | 联系我们

2014-06-12 星期四

首页 | 本刊简介 | 编委会 | 收录情况 | 投稿须知 | 期刊订阅 | 稿件查询 | 广告招商 | 会议

李华丽,程敬亮,张勇,王娟.体外磁标记骨髓基质细胞移植治疗大鼠创伤性脑损伤的在体MRI观察[J].中国医学影像技术,2010,26(2):228~230

体外磁标记骨髓基质细胞移植治疗大鼠创伤性脑损伤的在体MRI观察

MR observation of labeling bone marrow mesenchymal stem cells in vitro and transplantation for treating brain injury in rats

投稿时间: 2009-08-06 最后修改时间: 2009-10-27

DOI.

中文关键词: 超顺磁性氧化铁 骨髓基质细胞 脑损伤 磁共振成像

英文关键词:Superparamagnetic iron oxide Bone marrow stromal cells Brain injuries Magnetic resonance imaging

基金项目:郑州大学211工程三期建设项目"干细胞基础与临床研究"。

作者 单位 E-mail

李华丽 郑州大学第一附属医院磁共振室,河南 郑州 450052

程敬亮 郑州大学第一附属医院磁共振室,河南 郑州 450052 cjr.chjl@vip.163.com

 张勇
 郑州大学第一附属医院磁共振室,河南郑州 450052

 王娟
 郑州大学第一附属医院磁共振室,河南郑州 450052

摘要点击次数:688

全文下载次数:304

中文摘要:

目的 采用高场MR在体监测超顺磁性氧化铁颗粒(SPIO)标记大鼠骨髓基质细胞(BMSCs)在脑损伤模型大鼠脑内的分布与迁移。方法 首先进行BMSCs体外培养,然后采用SPIO标记BMS C;采用Feeney法制作创伤性脑损伤模型(TBI)。脑损伤24 h后于损伤区周围立体定向移植BMSCs,并于移植后1、3天及1、3周行MR检查。结果 倒置相差显微镜下观察,标记BMSCs的细胞内含有棕黄色铁颗粒,普鲁士蓝染色呈阳性:电镜下胞浆内可见散在分布的铁颗粒。细胞移植后MRI可见移植部位在MR各序列上均呈点状低信号,尤以磁敏感加权成像(SWI)上显示明确。结论高场MRI能够在活体内连续示踪观察SPIO标记的BMSCs的分布与迁移,且SWI序列最为敏感。

英文摘要:

Objective To label rat bone marrow mesenchymal stem cells (BMSCs) with superparamagnetic iron oxide in vitro, and to monitor the survivorship and location of the labeled BMSCs in rat models of traumatic brain injury (TBI) with high field MR. **Methods** BMSCs were cultivated in vitro, and were labeled with SPIO. TBI models were built in the left hemisphere of the rats with Feeney's method. Then SPIO-labeled BMSCs were grafted stereotactically into the region nearby the contusion site 24 h later. The rats underwent MR examination 1 day, 3 days, 1 week and 3 weeks after implantation. **Results** Brown iron particles could be demonstrated in the SPIO-labeled BMSCs under inverted phase contrast microscope. Numerous intracytoplastic iron particles were stained with Prussian blue, and diffused distribution of iron particles could be seen in the intracytoplasm under electron microscope. At implanted sites low signal intensity could be observed on every sequence of MR examination, among which T2*WI and SWI were better than other sequences, and SWI was the best. **Conclusion** MR is sensitive of tracking the survivorship and location of the labeled BMSCs, and SWI is the most sensitive sequence to detect the labeled cells.

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器

您是第6334405 位访问者

版权所有: 《中国医学影像技术》期刊社

主管单位:中国科学院 主办单位:中国科学院声学研究所

地址: 北京市海淀区北四环西路21号大猷楼502室 邮政编码: 100190 电话: 010-82547901/2/3 传真: 010-82547903

京ICP备12000849号-1

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计